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ZPRAVODAJSTVÍ 

 

Jak se 5.A zapojila do vánoční výstavy 
 

5.A se tenhle rok začala zapojovat do parlamentu. Parlament letos pořádal vánoční výstavu. 

Naše třída vyráběla věci na výstavu, ale tentokrát tam dva z nás i prodávali. 17. prosince se 

výstava uskutečnila a já jsem byla vybraná, že tam půjdu. Byla jsem tam s Pájou. 5.A vyrobila 

andělíčky, vločky a hvězdičky. Andělíčci se prodali všichni. Měli jsme z toho velkou radost. 

Vydělané peníze z našich výrobků se rozdělily na dvě části, jedna část šla na Arona, 

adoptivního kluka z Indie, a druhá šla do 

našeho třídního fondu. Přišlo hodně lidí 

a i dětí, a tak se výrobky všech tříd rychle 

prodávaly. Výstava byla připravená ve 2. 

třídě a vedle na chodbě. Vánoční 

atmosféru dotvářely i vánoční písničky a 

vystoupení dětí ze školní družiny. Jejich 

vystoupení bylo natočené a promítalo se 

na interaktivní tabuli. Myslím si, že 

vánoční výstava se povedla.  

 

Autorky: Monika Havelková a Lucie Šimonová 5.A 
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Návštěva muzea a přespávačka 

Náš celý pobyt ve škole přes noc začal tím, že si nás vyzvedli paní učitelka Ivana Hanušová a 

pan učitel Drašnar. Potom jsme si vzali věci a šli jsme na chvíli do učebny hudební výchovy. 

Tam jsme si zahráli hru a zazpívali jsme si, pak jsme vzali batůžky s vodou a vyrazili jsme. 

Když jsme šli, tak jsem dostala nápad, že bychom si mohli zazpívat koledu Vánoce, Vánoce a 

když jsem začala zpívat, postupně se 

přidávali i ostatní. Ale potom jsme 

s kamarádem začali zpívat koledu Pásli ovce 

valaši, ale některé děti z naší třídy to zpívaly 

trochu jinak, takže jsme dál nezpívali. Když 

jsme došli do muzea, tak nám pan Švanda 

ukázal celé muzeum, byly tam různé 

betlémy a některé byly mechanické. Potom 

jsme šli do horního patra a tam byly další 

betlémy.  Pak jsme se šli podívat na 

zvířátka. Pak jsme šli do muzea Zázvorky a 

tam pro nás měl pan Švanda přichystanou 

zkoušku odvahy a já jsem se trochu bála. Pak jsme šli na druhou zkoušku odvahy a na tu jsem 

nešla, protože jsme si mohli zkusit jaké to dříve bylo v hladomorně. Potom jsme se seřadili, 

rozdali si náramky a šli jsme. Když jsme došli do školy, tak jsme potichu došli ke sborovně 1. 

stupně tam nám dali jídlo. Pak jsme šli spát.  

Klára Matušová 3. A 

 

Rozhovor s paní učitelkou Novou 

Určitě jste si všimli, že od letošního roku přibyla mezi učitele na naší škole i paní učitelka 

Nová. No a jelikož o ní asi nic moc nevíte, tak jsme s ní udělaly rozhovor s poměrně 

zajímavými otázkami, které nám paní učitelku trochu přiblíží. 

1. Proč jste se chtěla stát učitelkou? 

Hlavní roli v tomhle rozhodnutí sehrála především historie – chtěla jsem seznamovat žáky s 

příběhy lidí, kteří byli do určitého momentu svého života docela obyčejní jako každý z nás, 

ale pak se stalo něco, co to změnilo. A o tom něčem by z velké části měly být naše hodiny 

dějepisu.  

2. Proč jste chtěla učit zrovna na naší škole? 

V létě jsem se přestěhovala do Náchoda, a když jsem hledala školu, kam bych mohla 

nastoupit jako učitelka, zaujalo mě především, jak se tady v Krčíně žáci podílejí na chodu 

školy a jejím společenském dění – ať už díky školnímu parlamentu, nebo právě Krčínovinám a 

pravidelnému rozhlasovému vysílání. A po prvním setkání s paní ředitelkou a panem 

zástupcem mi bylo jasné, že by se mi u vás ve škole určitě líbilo.  
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3. Jaké jsou Vaše záliby a 

koníčky? 

Asi je zřejmé, že jsou to 

především dějiny a to obzvlášť ty 

moderní, druhoválečné. Jsem 

členkou klubu vojenské historie 

Czechoslovak WAAF Ree, ve 

kterém připomínáme příběhy 

československých žen, které 

sloužily u britského letectva. O 

jedné z nich jsem na vysoké škole 

napsala i historickou práci, kterou 

bych jednou ráda vydala jako 

knihu. A to je další moje záliba – 

psaní příběhů. Dříve jsem také trénovala mladé hasiče, ale tenhle koníček jsem musela 

opustit, když jsem se odstěhovala z rodné vesnice u Plzně. 

4. Učila jste už na nějakých jiných školách? 

Zatím ne, do Krčína přicházím rovnou po dokončení vysoké školy.  

5. Čím jste chtěla být, když jste byla malá? 

Zdravotní sestřičkou po vzoru své maminky. 

6. Co Vás na práci učitelky baví nejvíce? 

Když vidím upřímný zájem žáků o něco z mého předmětu. Většinou se to projeví jako dobře 

položená otázka v hodině, ze které může vzejít hezká a zajímavá diskuze.  

7. Kam byste jednou chtěla jet na dovolenou? 

Do Velké Británie, na místa spjatá s výcvikem našich vojáků (a vojákyň) za druhé světové 

války (jak jinak, že?). Anebo na Podkarpatskou Rus, do vesničky Koločava, kde se odehrál 

příběh Nikoly Šuhaje loupežníka. Ale to už by byla trošku dobrodružnější výprava. 

8. Jaký den v týdnu máte nejraději? 

Těžká otázka… Nejspíš to bude středa.  

9. Máte doma nějaké zvíře, nebo byste nějaké přála mít? 

Máme doma plno zkamenělých zvířátek! Nějaké ty trilobity, amonity (to jsou pravěké 

chobotnice) a druhohorní škeble. Žádné živé současné zvíře bohužel ne a zatím to ani 

neplánuji.  

 

10. Jaké jídlo máte nejraději? 

Mám docela ráda asijská jídla, třeba sushi nebo indickou omáčku korma. Ze školní jídelny 

zapečené těstoviny nebo medailonky se smetanovými bramborami. Mimochodem, musím 

říct, že místní školní kuchyně je tu opravdu skvělá. 
 

Paní učitelce moc děkujeme za její odpovědi a myslíme si, že ji teď všichni znáte o něco víc. 

Ptala se Kamila Košťálová 
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PŘEDBÍHAČKY 

Ahojky, u dalších předbíhaček. Tentokrát to bude 

na téma Tři králové. Připomínám, abyste na 

papírek nezapomněli napsat své jméno, třídu a 

samozřejmě správné odpovědi.  

A ještě připomínám, že předbíhačky nám platí 

nejen na oběd (kde dnes můžete předběhnout 

pouze svoji třídu 😊), ale i do školního bufetu! 
 

1) Vyjmenuj jména Tří králů:  

 

 

2) Napiš na papírek tři dary, které Tři králové 

přinesli Ježíškovi: 

 

 

3) Kdy se svátek slaví:  

a) 5. 2. 

b) 6. 1. 

c) 1. 1. 

 

4) Do jakého města šli Tři králové za 

Ježíškem: 

a) Opočno 

b) Betlém 

c) Praha 

 

5) Kterému z králů se říká „černý“? 

 

 

6) Jak se přezdívá Třem králům? 

a) Mudrcové z Východu 

b) Tři králové 

c) Chlapci z Prahy 

 

Napsala: Michaela Pošvová 
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KULTURA/ZÁBAVA 

Hlubiny oceánů a jejich obyvatelé 
 

Jezera jsou záhadná věc. Různě se tvoří a mají různé vlastnosti. Většinou jsou ty vlastnosti dobré. Ale 

na dně moře existuje jedno jezero, ke kterému se většina živočichů ani nepřibližuje. Množství soli 

v něm je obrovské. Jen pár živočichů se do něj dokáže na malou chvíli potopit. Ale ty, co si moc 

dovolují, jezero potrestá.  Právě objev tohoto jezera dokazuje, jak málo toho o oceánských hlubinách 

víme. Zdá se až neuvěřitelné, že na takovýchto místech může existovat život. Ale života je tam více 

než na volném moři. Například tam žije i mnoho tvorů, kteří recyklují mrtvé živočichy, kteří zemřeli na 

hladině. Nejprve se na zemřelého živočicha vrhnou hlubinní žraloci. Hodují celé dny a získaná energie 

jim vystačí na několik měsíců. Potom připlují menší rybičky, které dojí zbylé maso. Když už je po 

hostině, tak se vydají hledat další potravu. Nakonec vše dokončí malí tvorové podobní červíkům, kteří 

zrecyklují kosti. Na dně moře se taky musí udržovat pořádek. Většina tvorů žijících v hlubinách se 

nevydává na hladinu. Je to spíše naopak. Mnoho kytovců se vydává do hlubin, kde loví různé 

hlavonožce a hejna malých svítících rybiček, které jsou tak lákavé, že jim mnoho lovců z hladiny 

neodolá. Ale existuje mnoho výjimek. Jednou z nich je také hlubinný lovec jménem žralok šedý. Tento 

žralok je zajímaví tím, že v noci vyplouvá z hloubky dvou kilometrů k hladině, kde loví jiné živočichy, 

než jsou svítící ryby. O oceánských hlubinách víme méně než o planetách naší sluneční soustavy. 

Hledáme poklady na jiných planetách a při tom je máme i na své vlastní.  

 

Latimérie podivná 

Také by se dala nazvat živoucí fosilií. Latimérie byla totiž podle vědců už dávno vymřelá. Tedy až do té 

doby, než jí rybáři vylovili u břehů Jihoafrické republiky ke konci roku 1938. Je to velmi zvláštní tvor, 

který vypadá jako by ho někdo vytesal z modrého kamene, který potom spadl do moře a začal se 

vlivem slané vody pohybovat. Právě kvůli jejímu prapodivnému vzhledu a tomu, že už by neměla 

existovat, se jí říká Latimérie podivná. Je příbuzná tvorů, kteří žili zhruba před 360 miliony let. Moc se 

neliší o dávných příbuzných z prvohor. Až do jejího objevu si všichni mysleli, že ryby z řádu 

lalokoploutvých (mezi něž latimérie patří) jsou už vymřelé. Latimérie je dravá ryba, která žije zhruba 

v hloubce 200 m na skalnatém dně. Pomocí podvodních kamer se zjistilo, že umí zaútočit na kořist 

překvapivě rychle. Navzdory tomu, že místo plavání si spíše vykračuje po dně. Latimérie byla 

pojmenována po zaměstnankyni jednoho muzea v Jihoafrické republice – Marjorie Courtenayové-

Latimérové, která se marně pokoušela jeden a půl metrovou rybu identifikovat.  Sice se jí to 

nepodařilo, ale zato pořídila 

náčrtky a různé další věci, díky 

kterým se podařilo 

lalokoploutvého tvora 

identifikovat. V hlubinách je 

mnoho podivných tvorů. Jenže 

kvůli hloubkové bariéře jich 

moc neznáme. Možná že se 

v hlubinách skrývají i další 

živoucí fosilie.  

 Latimérie podivná 
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Žralok šedý 

Žralok šedý (záhadný lovec z hlubin) vzbuzuje pozornost lidí i jeho kořisti. A přestože je to vrcholoví 

predátor oceánských hlubin, který by měl být teoreticky hodně známí moc toho o něm nevíme. 

Ovšem to neznamená že by, jsme nevěděli nic. To bych neměla o čem psát a tohle by byl dost krátký 

a nezajímavý článek. Abych vám ukázala že žralok šedý není úplně neznámí tak vám o něm řeknu pár 

věcí. Žralok šedý (podobně jako Latimérie podivná) se zásadně nezměnil už asi 200 milionů let. To 

znamená že byl téměř dokonale přizpůsobený hlubinám oceánů už před 200 miliony lety, takže už se 

nemusel měnit. Na to, jak dlouho plave po světě, ho objevili až v roce 1788, ale v podstatě by se dalo 

říct, že se určitě vědělo jen že existuje. Nevím, jestli se nikomu do hlubiny nechtělo nebo jestli se 

k němu nedostaly anebo obojí. V podstatě je jedno jaká z těch možností je pravdivá, faktem ale je že 

se nikdo k žraloku šedému nějak nedostal. Až jednou se tým vědců z floridské university rozhodl, že 

půjdou žraloka šedého navštívit. Podobně jako mnoho jiných tvorů, kteří žijí v hloubce dvou 

kilometrů se i tento predátor vydává na hladinu za potravou. V hlubinách je totiž hodně predátorů a 

málo kořisti která se ještě k tomu skrývá v písku nebo v podmořských korálových útesech, takže když 

nemáte před tlamou lampičku tak máte smůlu. Ono se to nezdá moc důležité, ale díky tomu 

vyplouvání za kořistí o něm víme. 

Takže by se dalo říct, že sám 

žralok šedý nás donutil abychom 

si ho všimli. Asi bych to taky 

udělala, kdyby se o ostatních 

žralocích vědělo, a to i o těch 

vymřelých jen o mě by se nikdo 

nezajímal. Kdo by se mu potom 

divil že nás postrkuje.  

žralok šedý 

AUTOR: Ema Tučníková 
ZDROJ: úvod: článek Tajemné hlubiny oceánů: co všechno ukrývají?   stránky Věda a Vesmír 
             Latimérie podivná: Reflex-objev století 
             Žralok šedý: článek-„vědcům se podařilo natočit záhadného žraloka šedého“    Deník.cz    

 

Ryan Reynolds 

Ryan Reynolds, celým jménem Ryan Rodney Reynolds, je kanadsko-
americký herec, který se nejvíce proslavil díky svým rolím ve filmech Hele 
kámo, kdo tu vaří?, Určitě a také své roli Deadpoola ve filmech X-men 
Origins: Wolverine a Deadpool. Svou kariéru odstartoval v roce 1990 
v kanadské opeře Hillside a v roce 2005 hrál číšníka ve filmu Hele kámo, 
kdo tu vaří? Ryan se narodil 23. října 1976. V roce 2016 získal hvězdu na 
chodníku slávy. Já mám rád filmy s Ryanem Reynoldsem, protože to jsou 
z velké části komedie a ve skoro každém filmu hraje stejný typ-kladná 
role a komediant. Můj zatím nejoblíbenější film s ním je Red Notice, ve 
kterém se jako druhá hlavní role ukázal i Dwayne Johnson. 
autor: Marek Slavík 
zdroj:Wikipedie 

 



7 

 

Leonardo da Vinci 
Leonardo se narodil 15.dubna 1452 a zemřel 2. května 1519. Byl malíř, sochař, přírodovědec, 
architekt, spisovatel. Jeho nejznámější obraz je Mona Lisa, kterou namaloval v Paříži 1503. Jeho 
rodiče se jmenovali Pietro a Catrina. V roce 1482 přišel nakreslit obraz jménem Poslední večeře 

do Milána, kostela Santa Maria delle Grazie. 3. 
ledna 1496 neúspěšně vyzkoušel létací stroj, který sám sestrojil. 
Krom konstrukcí napodobujících křídla ptáků vytvořil též jednu 
podle netopýřích křídel. Ve svých poznámkách se zabýval 
myšlenkou padáku, který však rozpracoval jen teoreticky. Jako 
pohon pro svoje létací stroje častokrát využíval lidskou sílu. 
Leonardo také vyrobil  tank, který vypadal jako obrovská kovová 
kobliha na kolech. 
Z jara 1500 se vrátil do Florencie. Leonardo děti neměl, ale jeho 
bratr ano a jejich potomci žijí dodnes. Leonardo byl také vášnivým 
anatomem, to je člověk, který se zabývá anatomií, to znamená, že 
zkoumá stavbu těla lidí a zvířat. Leonardo sám prý provedl přes 
třicet pitev a pilně zakresloval kosti, cévy, klouby, svaly. Později 
mu v tomhle zkoumání zakázal pokračovat sám papež Lev X., ale 
naštěstí se Leonardovi vědecké anatomické zápisky zachovaly. 
Jeho deníky obsahují též několik vynálezů vojenského charakteru, 
jako například kulomety. Soupeřem Leonarda byl malíř 

Michelangelo Buonaroti. Leonardo se během svého života pokusil sepsat několik knih o různých 
oblastech svého poznání. Leonardo patřil k nejvýznamnějším umělcům své doby.  
Napsal se o Leonardovi, protože hodně lidí neví, co všechno udělal. 
autor: Patrik  Samko  
Zdroj wikipedie 

 

Koenigsegg One 

Koenigseg One je automobil švédské 

značky, která byla založena v roce 

1994. Aut bylo vyrobeno pouze 6 

vozů, které bylo prodány ještě před 

slavnostním odhalením na 

ženevském autosalonu v roce 2014. 

Jedná se o jedno z nejrychlejších aut, 

a proto jsme se rozhodli ho 

představit. 

Motor: 1000kw, 5,0 L 

Objem nádrže: 74 L 

Hmotnost: 1360 kg 

Zrychlení z 0 – 100 km/h: 2,8 s 

Rychlost: 451 km/h 

Cena: 150 000 000 Kč 

Spotřeba: 14,7 l (při klidné jízdě) 

Počet válců:  8 

Autor: Michal Novák a Štěpán Charousek 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Tank
https://cs.wikipedia.org/wiki/Kulomet
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Vtipy 

I tentokrát něco pro zasmání.  

 

 

Proč blondýna jí jogurt už v obchodě? Protože je tam 

napsáno „K okamžité spotřebě“. 

Jeptiška je snad jediná ženská, která ráno ví, co si 

vezme na sebe. 

 

 Mamí, upadl nám žebřík,“ říká Pepíček.  

„Tak to řekni tátovi!“ 

„On už to ví, visí na okapu.“ 

  

Když jsem byl malý, bál jsem se tmy. Dnes, když vidím 

účet za elektřinu, bojím se světla. 

 

 
 
Učitelka učí děti zlomky: 
„Když sním polovinu 
dortu, co z toho budu 
mít?“ A na to Pepíček: 
„Bolest břicha.“ 
 
 
 
 
Učitel: „Zase pozdní 
příchod, důvod?“ „Byla 
zácpa.“ „Ale toto je online 
vyučování!“ 
 
 

 
Připravil: Štěpán Charousek 
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